
7 سیاسی

بانی قیمت گذاری خودرو شورای رقابت 
می ماند یا برای بار سوم کنار می رود!

سرویس سیاســی - یک هفته  گذشته، عباس 
علی آبادی )وزیر صنعت، معدن و تجارت( در نشستی، 
ضمن تاکید بر اینکه در موضوع قیمت گذاری خودرو، 
مدتی است که دچار تعلل شده ایم و این تعلل را عمدی 
خواند،   اعلام کرد که معتقد است، تصمیمات پیرامون 
قیمت خودروها بایســتی با وزیــر صنعت، معدن و 

تجارت باشد.
مقــام عالی وزارت صنعت، معــدن و تجارت 
با بیان اینکه در امر قیمت گــذاری خودرو، نهادهای 
مختلف مسئول هستند، گلایه کرد که قیمت گذاری با 
نهادهایی است که متاسفانه وظایف خود را به درستی 
انجام نمی دهند اما از سوی دیگر، مطالبات از وزارت 
صمت است. خودروســازان نمی توانند محصولات 
خود را با قیمت واقعی بفروشند، بنابراین پول نداشته 
و نمی توانند بدهی خود را به قطعه ساز پرداخت کنند؛ 
بنابراین زنجیره تامین قطعه ســاز نیــز دچار چالش 
می شود. بنده طرفدار این هستم که دست صنایع کشور 
را کمــی باز بگذاریم تا با دنیا رقابت کنند تا در رقابتی 

سالم، هم صنایع رشد کنند و هم مردم منتفع شوند.  
پــس از آن امــا مقــام عالــی وزارت صمت، 
در گفت وگویــی رادیویــی در راســتای واگذاری 
قیمت گذاری خودرو به وزارت صمت، شفاف سازی 
کرد: به هیچ عنوان معتقد به قیمت گذاری دســتوری 
نیستم. نظر شــخصی من این است که باید به سمت 
بازار آزاد حرکت کنیم و انحصارها را از بین ببریم؛ به 

نحوی که قیمت در رقابت بازار تعیین شود.
بــه دنبال این اظهارات وزیــر صنعت، معدن و 
تجارت، بحــث پیرامون حذف شــورای رقابت از 
قیمت گــذاری خودروها به میــان آمد؛ به گونه ای که 
شنیده ها حاکی از آن بود که کارگروه خودروی مرکز 
شورای رقابت در جلسه ۱۸ مهر ماه مصوب کرده است 
که شورای رقابت صرفاً در جایگاه سیاست گذاری و 
نظارت ایفای نقش کند و انجام امور اجرایی به نهادهای 

ذیربط واگذار شود.
البته در صحت ایــن موضوع هنوز جای بحث 
وجــود دارد؛ چراکــه در نتیجه پیگیری های ایســنا، 
موضوع توســط شورای رقابت نه تایید و نه تکذیب 
شد. گفتنی است که پس از اظهار نظر وزیر صمت در 
رابطه با موضوع قیمت خوروها، یکی از دو خودروساز 
بزرگ کشور در نامه ای به شورای رقابت، ضمن اشاره 
به شــرایط فعلی بازار و صــدور مجوز برای واردات 
خودروهای کارکرده در جهت تنظیم بازار، خواستار 
برگشت از اعتقاد انحصاری بودن بازار خودرو و لغو 

مصوبه ۵۴۳ این شورا شد.
این خودروساز همچنین با اشاره به تعدیل های 
صورت گرفته در بازار خودرو و صدور مجوزهای ثبت 
پلاک ملی خودروهای مناطق آزاد و ویژه اقتصادی با 
رعایت قوانین و مقررات مربوط به واردات خودرو و 
همچنین صدور مجوز واردات خودروهای کارکرده 
بــه منظور تنظیم بازار، متذکر شــد که مــاده ۷ قانون 

ســاماندهی صنعت خودرو، مبین مفروض دانستن 
"انحصار" در بازار خودرو نیست.

بر همین اســاس از شورای رقابت خواست تا از 
تعریف "انحصار" در بازار خودرو عدول پذیرد و در 
جهت لغو مصوبه ۵۴۳ شــورای رقابت در بهمن ماه 
سال گذشته اقدام کند؛ ضمن اینکه با لغو این مصوبه، 
مجدداً عرضه خودرو در بورس کالا و تحت شــرایط 
قیمت گذاری رقابتی و از طریق عرضه و تقاضا از سر 
گرفته شود.   در این زمینه همچنین یک کارشناس بازار 
و صنعت خودرو، بازار را در تعیین قیمت ها منصف تر 
از شــورای رقابت دانسته و تاکید کرد: قیمت گذاری 
دستوری مشکل صنعت خودرو است و کار به جایی 
رسیده که سهم تعدادی و ریالی خودروسازان داخلی 
کاهش یافته و همه از زیان آن ها خبر دارند و به لحاظ 

مالی دو خودروساز کشور توان ادامه تولید را ندارند.
به اعتقاد وی، رویه فعلی قیمت گذاری مبتنی بر 
اطلاعات دقیق و معیارهای مساوی نیست اما می توان 
بــا قاطعیت گفت که این نحــوه قیمت گذاری دارای 
انحراف در تصمیم گیری است. بی طرفی در تصمیمات 
شورای رقابت رعایت نمی شود و قطعا مسیری که این 
شورا می رود منتهی به رقابتی شدن صنعت ما نخواهد 
شد، بلکه منتهی به مونتاژکاری و واگذاری کامل بازار 

به خارجی ها می شود.
عضو هیات علمی دانشــکده خودرو دانشگاه 
علم وصنعت تصریــح کرد: علیرغم حضــور افراد 
فرهیختــه در شــورای رقابت اما در صــورت لزوم، 
بایستی برخی اعضای شورای رقابت تغییر کنند و  در 
سیاست های افرادی که سبب ایجاد این شرایط شده اند، 
اصلاح صورت گیرد؛ چراکه به طور حتم، شــورای 
رقابت در اصطلاح با این دست فرمان که پیش گرفته 

است، به زودی صنعت خودرو را زمین خواهد زد.
در نهایت اما به دنبال بحث های اخیر پیرامون کنار 
گذاشــتن شورای رقابت از قیمت گذاری خودرو )در 
گذشــته دوبار در سال ۱۳۹۸ و ۱۴۰۰ شورای رقابت 
از قیمت گذاری خودرو کنار گذاشــته شــد و پس از 
مدتی مجدد به آن برگشــت(، علی بهادری جهرمی-
سخنگوی دولت-روز گذشته )سه شنبه( در نشست 
خبری هفتگی خود- در خصوص صلاحیت شورای 
رقابت برای قیمت گذاری خودرو، با بیان اینکه شورای 
رقابت را دولت تشکیل نداده است، اظهار کرد: شورای 
رقابت مصوب مجلس شورای اسلامی است و قانون 
آن را تشــکیل داده و صلاحیت آن را مجلس شورای 
اســلامی تعیین می کند؛ طبیعتا در چارچوب قانون، 
دولت نیز بایستی مجری قانون باشد، بنابراین هرگونه 
تصمیم گیری با مجلس اســت و ایجاد هرگونه تغییر 
در صلاحیت های شــورای رقابت، با مجلس شورای 
اسلامی است. وی در رابطه با نگاه دولت در بازارهای 
مختلــف، گفت: نگاه دولت این اســت که بازار را با 
افزایش تولید یا از جهت واردات، رقابتی کند. با افزایش 
۵۰ درصدی که ســال گذشته در تولید خودرو شکل 
گرفت و امســال نیز بیش از این هدف گذاری شده و 
خوشــبختانه تاکنون هم پیشرفت به گونه ای بوده که 
پیش بینی می شــود، هدف گذاری ها در افزایش تولید 
خودرو محقق خواهد شد. سخنگوی دولت تصریح 
کرد: افزایش تولید در کنار فراهم شدن شرایط واردات 
که در مســیر قدام است، سبب خواهد شد که بازار به 
ســمت رقابتی شدن، پیش برود؛ بازار که رقابتی شود، 
علاوه بر اینکه قیمت ها )در رقابت بین تولیدکنندگان 
مختلف( کنترل خواهد شــد، کیفیت نیــز ارتقا پیدا 

می کند.  

از هفته گذشته، به  دنبال اظهار نظر وزیر صنعت، معدن و تجارت در رابطه با قیمت گذاری خودروها و ضعیف خواندن عملکرد شورای رقابت 
و البته اعتقاد بر اینکه باید به سمت بازار آزاد حرکت کنیم و انحصارها را از بین ببریم، این موضوع بحث های بسیاری را به دنبال داشته و در نهایت نیز 

سخنگوی دولت تصمیم گیری پیرامون صلاحیت شورای رقابت در قیمت گذاری خودروها را بر عهده مجلس دانست.

 

سرویس سیاسی - رییــس کمیسیون عمران 
مجلس اظهار داشــت: در چند ســال گذشــته با 
عقب ماندگی و انباشــت تقاضا مواجه هستیم و در 
حال حاضر در بازار مسکن ۵ میلیون واحد مسکونی 
کسری داریم از اینرو ناچاریم که در بازار مسکن به 

سمت قیمت گذاری دولتی برویم.
محمد رضا رضایی کوچــی درباره جزییات 
قانون پیشنهادی ساماندهی بازار مسکن و اجاره بها 
اظهار داشت: یکی از موضوعات مهم در این قانون 
تعیین سقف قیمتی در بازار خرید و فروش مسکن 

و اجاره بها است.

وی ادامــه داد: به طور قطع در شــرایط عادی 
بازارها، قیمت گذاری معنا ندارد و کنترل بازار باید 
از طریق عرضه و تقاضا و افزایش تولید انجام شود 
اما از آنجایی که در بخش تولید در چند سال گذشته 
با عقب ماندگی و انباشت تقاضا مواجه هستیم و در 
حال حاضر در بازار مسکن ۵ میلیون واحد مسکونی 
کسری داریم از اینرو ناچاریم که در بازار مسکن به 

سمت قیمت گذاری دولتی برویم.
رییس کمیســیون عمران مجلس با بیان اینکه 
هــم در بخش اجاره بها و هم دربخش اجاره دولت 
قیمت گذاری می کند، گفت: می توان با اســتفاده از 
ظرفیت هوش مصنوعی و شرکت های دانش بنیان، 
متخصصان وزارت راه و شهرسازی و شهرداری ها 
قیمت ها در مسکن را کنترل و ساماندهی کنیم و به 

صورت منطقه ای قیمت ها تعیین خواهد شد.
رضایی کوچی درباره ســازو کار قیمت های 
دولتی در بازار مسکن و اینکه چه کسی این قیمت ها 
را تایید خواهد کرد و کشــف قیمت در هر منطقه 
چگونه خواهد بود،  افزود: کشــف قیمت بر اساس 
قیمت سازه و مصالح به کار گرفته شده، دسترسی به 
خیابــان، ارزش زمین و ... انجام و قیمت پایه در آن 

منطقه تعیین و اعلام می شود.
رضایی کوچی در پاســخ به این سوال که در 
تجربــه تعیین قیمت 2۰ درصــدی برای اجاره بها 
دیدیم که این الزام هم به اجرا نرســید، چه تضمینی 
وجود دارد که قیمت گذاری دولتی در بخش خرید 
و فروش مســکن رعایت شود، اظهار داشت: باید 
تاکید کنم که آن موضوع تعیین 2۰ درصدی سقف 
اجاره بهــا قانون نبود و مصوبه ســران بود و برای 
قضات تکلیفی برای اجرا نداشت و ضمانت اجرایی 
نداشت. اما ســاماندهی بازار مسکن و اجاره بها به 
قانون تبدیل می شود و تمام نهادها مکلف به اجرای 
آن هســتند. وی ادامه داد: اما قیمت گذاری از سوی 
ســتادی انجام می شود که مستقیما زیر نظر وزارت 
راه و شهرسازی است و سامانه هوشمند در این باره 
طراحی می شــود.رییس کمیسیون عمران مجلس 
تاکید کرد: قرار نیست قیمت دقیق و مقطوع برای هر 
واحد مسکونی مشخص شود بلکه قرار بر این است 
که برای هر منطقه و محــدوده ای قیمت حدودی 
تعیین شود و تمام مشاوران املاک مکلف به اجراو 
رعایت این قانون خواهند بود و استنکاف از قانون 

جرم محسوب می شود.  

رییس کمیسیون عمران مجلس:

قیمت ها در بازار مسکن دولتی می شوند

 افزایش تولید در کنار فراهم شدن شرایط واردات که در مسیر اقدام است، سبب خواهد شد 
که بازار به سمت رقابتی شدن، پیش برود؛ بازار که رقابتی شود، علاوه بر اینکه قیمت ها 
)در رقابت بین تولیدکنندگان مختلف( کنترل خواهد شد، کیفیت نیز ارتقا پیدا می کند.  

سرویس سیاســی - نماینده 
چابهار گفت: درخصوص انتقال آب 
دریای عمان به سیستان و بلوچستان، 
آیا هــدف تامین حقابه صنعتی برای 
شــرکتهای بزرگ است یا مردم از آن 

بهره مند می شوند؟
نماینده  معین الدین ســعیدی، 
مردم شــهر های چابهار، نیک شهر، 
کنارک و قصرقند در مجلس شورای 
اســلامی درباره طرح انتقال آب از 
دریای عمان به اســتان سیســتان و 
بلوچســتان گفت: این طرح، کار بزرگی است، اما آنچه خیلی مهم است و به 
آن توجهی نشــده این اســت که در درجه اول باید مردمی که در کنار ساحل 

هستند از آب شرب بهره مند شوند.
وی ادامه داد: ساحل نشــینان دریای عمان، پایین ترین درصد شاخص 
دسترســی به آب شــرب را دارند. شاخص دسترسی شــهر پنج هزار نفری 
بریس به آب شــرب صفر اســت و در این شهر به صورت سقایی آب رسانی 

انجام می شود. 
عضو کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی مجلس بیان کرد: در رمین 
و نقاط حاشیه ای چابهار به شدت با تنش آبی مواجه هستیم. اگر تشنگی مردم 
در این ابرپروژه اهمیت دارد علی القاعده با شــروع پروژه باید مردمی که در 
نوار ســاحلی چابهار، کنارک، زرآباد و دشتیاری زندگی می کنند باید از آب 
بهره مند باشــند که هیچ دورنمای مشخصی را وزارت صمت و وزارت نیرو 

به ما نشان نداده است.
سعیدی اظهار کرد: در خصوص انتقال آب دریای عمان به استان سیستان 
و بلوچستان باید پرسید آیا هدف تامین حقابه صنعتی برای شرکت های بزرگ 
اســت یا قرار است مردم اســتان از آن بهره مند شوند.وی افزود: اعلام شده 
که می خواهند آب را به مردم بدهند، اما برنامه عملیاتی مشــخصی که با چه 
روش هایی و با چه قیمتی آب شرب را در اختیار مردم قرار دهند تا این لحظه 

نهایی نشده است. 
نماینده مردم شهر های چابهار، نیک شهر، کنارک و قصرقند در مجلس 
اظهار کرد: وزیر صمت نشــان داده که نســبت به استان سیستان و بلوچستان 
عرق دارد و بعد از دیدار مردم اســتان سیســتان و بلوچستان با رهبر انقلاب 
به این اســتان ســفر کرد و مشخص است دغدغه استان را دار، اما اینکه برای 
بهره برداران از این پروژه چه پیش بینی هایی شــده صرفا در حد حرف باقی 
مانده و هیچ برنامه عملیاتی و اجرایی ارائه نشــده که مردم به چه شکل از آن 

بهره مند خواهند شد.

ســرویس سیاسی - یک عضو 
کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس 
گفت: معتقدم مــدارس کم جمعیت 
اگر مشــکلات شان حل شود قسمت 
عمده ای از کمبود معلم ما روی کاغذ 

کم خواهد شد.
مهــرداد ویس کرمــی ، درباره 
پیگیــری موضــوع کمبــود معلم در 
کشــور، گفــت: طی چندســالی که 
کمیسیون آموزش در مجلس یازدهم 
تشــکیل شــده یکی از بحث های ما 
همیشه کمبود معلم بوده است.این عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به این که یکی از مشکلاتی که آموزش و پرورش ما در 
حال حاضر دارد و ارائه راهکار برایش ســخت است، مدارس با جمعیت بسیار 
پائین است، بیان کرد: ما مدارس یک، ۵ و یا ۱۰ نفره داریم که اگر بخواهیم برای 
هر پایه ای یک معلم اســتفاده کنیم، تعداد معلم بالا می رود و در واقعیت بحث 
دیگــری اتفاق می افتد، اگر هم بخواهیم معلم برای این مدارس نگذاریم، بحث 
بازماندگان از تحصیل پیش خواهد آمد. این امر یک معضلی شــده و واقعا هم 

کار را سخت کرده است.
وی ادامه داد: امروز بحث مدارس عشــایری، مدارس روســتایی، مدارس 
دوردست و توزیع نامناسب معلم مطرح است. طبق آماری که از سال های گذشته 
داریم ۶۰ درصد معلمان از رشته های غیرمرتبط جذب شده اند و همین ها کمبود 
معلم اســت؛ یعنی معلم گرفته شــده و حقوق هم دریافت می کنند اما کارآمدی 
لازم را ندارد.ویس کرمی تاکید کرد: معتقدم یکی از مهم ترین مشکلات آموزش 
و پرورش کشور همین مدارس با جمعیت پائین است که مثلا شاید بشود یکی 
از راهکارهایی که به کار گرفت، آموزش مجازی باشــد. در مواردی که مدارس 
بسیار کوچک هستند با یک هزینه  هنگفتی مانند مشکلات شبکه های اجتماعی 
در زمان کرونا به وجود نیاید و یا آن بی سوادی  که آنجا به وجود آمد، رخ ندهد 
شاید ما بتوانیم ظرفیت آموزش مجازی را فعال کرده و در این مقطع استفاده کنیم.

این عضو کمیســیون آموزش و تحقیقــات بیان کرد: چیزی که من متوجه 
شدم و شاید حرف کارشناسی و دقیقی نباشد است که یکی از مشکلات اصلی 
کمبود معلم ما که رفعش هم بســیار دشــوار است مدارس کم جمعیت هستند. 
برای راهکارش هم ای کاش آموزش و پرورش یک همایشــی بگذارد و بگوید 
مشکلات من این است، مقاله برای حلش بدهید. به نظرم کمتر این کارها را بلد 
شده ایم، یعنی مسئله مطرح و همایش برگزار کنیم و اساتید راهکار ارائه دهند. اگر 
راهکاری مطرح شد، حجت پیدا می کنیم. همچنین اگر اقدام شد همه عقلا دیگر 
قبول دارند که ما تلاش مان را کرده ایم. از سوی دیگر هم ممکن است راهکارهای 
داده شود که اصلا آدم فکرش را نکند و به ذهن ۴ نفر معاون وزیر و مشاوری که 
معمولا ذهن شان هم در یک چارچوبی کار می کند و سنتی است، نرسیده باشد.

وی افزود: دو راه به نظر من می تواند کمک کند، نخســت معتقدم آموزش 
مجــازی می تواند یک مقداری بار را کمتــر کند، دوم این که فراخوان بزنیم و از 
مردم، اساتید، اندیشمندان، دانشگاه ها و غیره کمک بخواهیم که راهکار برای این 
مشکلات دهند. معتقدم مدارس کم جمعیت اگر مشکلات شان حل شود قسمت 

عمده ای از کمبود معلم ما روی کاغذ کم خواهد شد.

ســرویس سیاسی - معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر امور خارجه از تغییر 
فرایند صدور ویزای ایران و بلاروس برای تجار و فعالان اقتصادی خبر داد.

مهدی صفری در حاشیه سفر یک روزه معاون اول  رئیس جمهور به بلاروس 
درباره  دستاوردهای این سفر گفت: پس از دستور و مهلت ۱۰ روزه دکتر مخبر و 
با اقدامات و مذاکرات انجام شده در این سفر، روش جدیدی برای تسهیل صدور 
ویزا برای فعالان تجاری طراحی خواهد شد.وی تسهیل فرایند صدور ویزای دو 
کشور را مقدمه ای برای برقراری خطوط هوایی و پرواز مستقیم بین ایران و بلاروس 
دانست.معاون دیپلماســی اقتصادی وزیر امور خارجه همچنین از حذف هزینه 
استفاده کامیون ها از جاده ها )دوزبلُاغ( در جهت رفع محدودیت های ترانزیت کالا 

بین بلاروس و ایران خبر داد.
محمــد مخبر معاون اول رئیس جمهور به دعوت رســمی نخســت وزیر 
بلاروس و به  منظور سفری یک روزه، عازم مینسک پایتخت این کشور شد.دیدار با 
رئیس جمهور، نخست وزیر و رئیس  مجلس بلاروس از برنامه های سفر یک روزه 

محمد مخبر به این کشور بود.
گفت وگوهای دوجانبه میان هیأت های عالی دو کشــور و امضای چند سند 
همکاری بین تهران - مینسک، از دیگر برنامه های این سفر است.»عباس علی آبادی« 
وزیر صنعت، معدن و تجارت که ریاست کمیسیون اقتصادی مشترک را بر عهده 
دارد، »جواد اوجی« وزیر نفت و »محمدعلی نیکبخت« وزیر جهاد کشــاورزی، 
»مهدی صفری« معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت امور خارجه، مخبر را در سفر 

به بلاروس  همراهی می کنند.

سرویس سیاســی - تابستان 
امســال بود که وزارت رفاه از آمادگی 
ایــن وزارتخانه برای به روزرســانی 
دهک بندی ها خبــر داد؛ به دنبال این 
موضوع، علیرضا عســگریان- معاون 
رفــاه وزارت تعــاون، کار و رفــاه 
اجتماعی درخصوص آخرین تغییرات 
و جابه جایــی دهک ها اعلام کرده بود 
که »حذف افراد یارانه بگیر از لیســت 
یارانه بگیران منوط به »آزمون وســع« 
خانوارها و داده های جدید آن اســت 
و در حال حاضر داده های جدید سال 

۱۴۰2 را در دســت داریم و با اعمال آنها در دهک ها تغییراتی ایجاد می شــود«. 
عســگریان با بیان اینکه داده های جدید وســع ســنجی خانوارها با اتصال به 
سامانه های دیگر انجام و طبق قانون، داده ها هر ۶ ماه یکبار اعمال می شود، تاکید 
کرده بود: »اطلاعات امســال را داریم اما طرح جدید مصوب دولت، باعث شــد 
یکی دو ماه دیگر اعمالشان کنیم، بنابراین بین دهک ها تغییراتی ایجاد می شود اما 
سقف پرداختی یارانه دولت که 2۷ هزار میلیارد تومان است و همچنین مجموع 
تعداد یارانه بگیران تغییر نمی کند و کاهش نمی یابد بلکه فقط دهک های درآمدی 
برخی افراد جابه جا می شود«.او همچنین در بخشی از سخنان خود در نشست هم 
اندیشــی اعضای شورای عالی استان ها نیز به این موضوع پرداخت و با اشاره به 
مهاجرت و جابجایی بین دهک ها، اعلام کرد: »برای منطقی کردن عدالت در توزیع 
یارانه باید داده ها به روز رسانی شود و باید اراده جمعی شکل گیرد تا داده ها هر ۶ 

ماه یکبار وارد شود تا بتوانیم در این خصوص تصمیم گیری کنیم «.
عســگریان این را هم گفت: »داده ها که در زمینه حقوق و دســتمزد فرد و 
خانواده، ملک، خودرو، حساب بانکی و تراکنش ها، حساب ساتنا و پایا، فعالیت در 
بورس، سفر خارجی و … است و جمع این ها داده ها با هوش مصنوعی بررسی  
می شود و میزان نفوذ هر شاخص مشخص می شود و در نهایت نشان می دهد که 
هر فرد در چه دهکی قرار می گیرد و چه مقدار باید یارانه دریافت کند. براساس 
شیوه استحقاق سنجی همه داده ها اعمال  می شود و حتی اگر فردی بیمار خاص 

در خانواده داشته باشد نیز در شرایط کلی اعمال  می شود«.
به دنبال همین موضوع عسگریان طی هفته جاری در تشریح بیشتر جزئیات 
دســته بندی درآمد خانوارها از»دهک« به »صدک«، اظهار کرد: بر اساس آخرین 
تغییراتی که صورت می گیرد ما دهک های درآمدی را از بعد خانواری خارج و به 
صورت »نفری« دهک بندی می کنیم تا فاصله دهک ها رُند و ساده شود. در گام دوم 
آنها را به صورت »صدک« در می آوریم تا تحلیل بین دهک ها کلی نباشد و خیلی 
ریزتر و دقیق تر آنها را بررسی کنیم؛ لذا هر دهک درآمدی تبدیل به ۱۰ قسمت و 
صدک می شود. فرض کنید زمانی می گفتند دهک دهم درآمدی باید از دریافت 
یارانه حذف شود اما از این پس اگر قرار است حذفی در آینده صورت بگیرد، به 
صورت صدکی است مثلا می گویند سه صدک آخر حذف شود و یارانه نگیرد. 

یا اگر قرار باشد کمک های ویژه ای ارائه شود هم از این روش استفاده می کنیم. 
قبلا دهک اول را داشتیم که پایین ترین دهک درآمدی از نظر معیشتی است 
و مثلا اگر تصمیم گرفته شود یارانه ویژه ای به این دهک داده شود می گویند به ۵ 
صدک اول یارانه ویژه را می دهیم که تعدادشان نصف مجموع دهک اول می شود؛ 
لذا قدرت تحلیل صدک بسیار راحت تر و فهم فاصله های آن بسیار بهتر است. 
این طرح از ماه آینده اجرایی می شود. وی در خصوص شاخص های مدنظر در 
صدک بندی خانوارها برای دریافت یارانه گفت: این داده ها و شاخص ها خیلی 
مفصل هستند که مهمترین آن بعد خانوار و ساختار خانواده است؛ اینکه خانوار 
چند نفره اســت؟ چند نفر از اعضای خانوار درآمد دارند؟ آیا آن خانوار فرزند 
معلول و یا بیمار خاص دارد؟ و ... که در این طرح شاخص های مختلفی بررسی 
می شود. معاون وزیر رفاه ادامه داد: همچنین شاخص دیگر بررسی تراکنش های 
بانکی افراد و حســاب بانکی آنها در ابتدا و انتهای دوره، بررسی مانده حساب، 

سود بانکی، ساتنا، پایا و ... لذا تمام حوزه و امور بانکی است.
 او همچنین داشتن خودرو را شاخص دیگری عنوان کرد که در طرح صدک 
بندی خانوارهای یارانه بگیر مورد بررسی قرار می گیرد. داشتن خودرو از نظر تعداد 
و البته کیفیت و قیمت آن هم مهم است.لازم به ذکر است که با اجرای صدک بندی، 
۷۹ میلیون و ۶۰۰ هزار ایرانی یارانه بگیر )حدود ۸۰ میلیون ایرانی( در این چرخه 
صدک بندی می چرخند این در حالیســت که عده ای از مردم که حدود ۶ میلیون 
نفر می شوند از ابتدا در طرح هدفمندی ثبت نام نکرده اند و از چرخه دریافت یارانه 
خارجند.در همین راستا سیدصولت مرتضوی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
نیز درخصوص آخرین جزئیات برای اصلاح دهک بندی ها به ایســنا، می گوید: 
حســب دستور رئیس جمهوری دهک ۶ و ۷ درآمدی نیز به دهک های مشمول 
افزایش یارانه در صورت خرید از اقلام پیش بینی شــده در طرح کالابرگ اضافه 
شده است. پیشرفت های خوب و مطلوبی هم داشته اند که همکاران ما در حوزه 

معاونت رفاه و اقتصادی جزئیات آن را تبیین کردند. 
وی ادامــه داد: در رابطه بــا دهک بندی ها و صدک بندی هــا، قانون گذار 
تکلیف کرده است که وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی نسبت به بازنگری در 
دهک بندی ها اقدامات جدیدی را انجام دهد؛ به این معنی که با استمداد از پایگاه 
رفاه ایرانیان، در صورت نیاز به اصلاح، اقدام کنند.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
گفت: همکاران ما مشغول هستند و بحث صدک بندی نیز از گذشته بوده است؛ 
از صدک به دهک می رســیم. امکان دارد بخشــی از کسانی که در دهک های بالا 
هستند، در دهک های پایین تر و افرادی که در دهک های پایین بودند در دهک های 
بالاتر قرار گیرند. مرتضوی در همین راستا اعلام کرد که همکاران در حال انجام 
کار مطالعاتی جامعی هستند که به محض حاصل شدن نتایج، جزئیات آن اعلام 

خواهد شد.

ســرویس سیاســی - رئیس 
کمیسیون گردشــگری اتاق بازرگانی 
ایران گفت: اگر یک توریست وارد کشو 
شــود برای همه از جمله تاکسی، هتل، 
مغــازه دار و... ســود دارد یعنی اگر هر 
توریســت حداقل ۳ هزار دلار در ایران 
هزینه کند معادل ۱۰۰ بشکه نفت است. 
احد عظیم زاده درباره جذب توریست 
از اعراب و بخصوص کشور عربستان 
اظهار داشــت: بنده حدود یک ماه قبل 
در همین خصوص جلســه ای با سفیر 
ایران در عربستان داشتم و به زودی نیز 
به عربستان سفر خواهم کرد. تمام تلاش 
ما بر این اســت که نه تنها اعراب بلکه 

پای توریســت از تمامی کشورها را به 
ایران باز کنیم.

وی افــزود: ما بــرای تمهیدات 
مــورد نیــاز جهت جذب توریســت 
درخواســت هایی را به دولت کردیم و 
این هفتــه هم موضوعات را کتبی ارائه 
می دهیم و از دولت می خواهیم شرایط 
را برای جذب توریست از ۶۸ کشوری 
که بناســت ویزا حذف شــود، فراهم 
کند.رئیس کمیسیون گردشگری اتاق 
بازرگانــی ایران با بیان اینکه تشــکیل 
یک تیم برای کار گروهای جهت ایجاد 
زیرســاخت صنعت گردشــگری در 
دستور کار ما قرار گرفته است، تاکید کرد: 

جذب توریست به نفع کشور ماست و 
اگر دولت تصمیم درستی در این زمینه 
اتخاذ کند توریست زیادی وارد کشور 
خواهد شد.وی اذعان داشت: بنده طی 
دو هفته آینده جلسه ای با وزرای مربوطه 
خواهم داشــت و در مورد زیرساخت 
جذب توریست بحث خواهد شد، زیرا 
حتی اگر توریســت وارد کشور ما شود 
زیرساخت های لازم را در اختیار نداریم، 
مثلا تعــداد هتل های خــوب محدود 
است، اتوبوس کولردار نداریم و در کل 
گردشگری در کشور ما بسیار کمرنگ 
است.عظیم زاده خاطرنشان کرد: اگر یک 
توریســت وارد کشو شود برای همه از 

جمله تاکســی، هتل، مغازه دار و... سود 
دارد یعنی اگر هر توریســت حداقل ۳ 
هــزار دلار در ایــران هزینه کند معادل 
۱۰۰ بشکه نفت است، در حالی که اگر 
هر بشــکه نفت به طور متوسط ۶۰ دلار 
بفروش برسد نیمی از این میزان صرفه 
استخراج نفت می شود. وی یادآور شد: 
توریست در تعداد بالا برای کشور درآمد 
خواهد داشــت و درآمد کشور از نفت 
بسیار بالاتر می رود، در حالی که ما عادت 
کرده ایم که به درآمد نفت وابسته باشیم. 
در هر حال، با جذب توریست می توانیم 
در چاه های نفت را ببندیم و آینده کشور 

را از مسیر گردشگری رونق دهیم.

نماینده چابهار در مجلس:

هدف از طرح انتقال آب از دریای 
عمان به سیستان و بلوچستان 

مشخص نیست

ویس کرمی عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس:

۶۰ درصد معلمان از سال های گذشته 
از رشته های غیرمرتبط جذب شده اند

صفری معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر امور خارجه خبر داد:

تغییر ضوابط صدور ویزای  تجاری 
ایران و بلاروس

معاون رفاه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی مطرح کرد:

احتمال جابه جایی دهک ها 
با اطلاعات جدید

رئیس کمیسیون گردشگری اتاق بازرگانی ایران:

هر توریست معادل ۱۰۰ بشکه نفت برای کشور درآمد دارد
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